
صادر نشدن کارت 
سعيد احمديان

   گزارش
ب�ازي مه��دي 
ب�ه دلي�ل  ترابي 
بدهي هاي داخلي پرسپوليس در حالي اعتراض 
قرمزها را به دنبال داشته که فدراسيون فوتبال 
مدعي است پنجره استقلال و تيم هاي ديگري  را 
هم بسته است و آنها تا بدهي هاي شان را پرداخت 
نکنند، نمي توانند بازيک�ن جديد جذب کنند.

مي گويند اين بار ديگر خبري از مماشات نيست، 
قرارداد بازيکنان جديد تيم ه��اي بدهکار ثبت 
نمي ش��ود و براي آنها کارت بازي صادر نخواهد 
ش��د. آخرين آن هم مهدي ترابي است که پس 
از حض��ور کوتاه م��دت در ليگ قط��ر، دوباره به 
پرسپوليس برگشته، اما ليست بلندبالاي بدهي 
قرمزها سبب شده فدراس��يون فوتبال سفت و 
س��خت جلوي اين باشگاه بايس��تد و يک کلام 
بگويد تا بدهي هايتان تس��ويه نشود، نمي توانيد 
از بازيکنان جديدي که با آنها قرارداد بس��ته ايد 
استفاده کنيد. حکمي که سبب شد ترابي عصر 
شنبه از روي سکوها بازي پرسپوليس و صنعت 
نفت را تماشا کند، آن هم در شرايطي که قرمزها 
تصور مي کردند با پرداخ��ت طلب بوديمير و باز 
شدن پنجره نقل و انتقالاتي ش��ان از سوي فيفا 
ديگر مشکلي ندارند، اما گويا اين بار فدراسيون 
فوتبال مدعي اس��ت که س��فت و س��خت پاي 
پرداخت بدهي  داخلي هم ايس��تاده و تيم هاي 
بدهکار را از نقل و انتقالات محروم کرده اس��ت 
تا باشگاه هايي که طلبکار دارند علاوه بر تسويه 
ديون خارجي ش��ان، فکري هم ب��راي پرداخت 

بدهي هاي داخلي کنند.
  پنجره خارجي باز شد، پنجره داخلي بسته شد

فصل نقل و انتقالات زمس��تانی ليگ بيستم در 
حالي  از دوم اس��فند ۹۹ آغاز شده و ۲۸ اسفند 
به پايان مي رس��د که اين بار هم مانند فصل هاي 
گذشته، فدراس��يون فوتبال اطلاعيه داده است 
که ق��رارداد بازيکن��ان جديد باش��گاه هايي که 
بدهي دارند، ثبت نمي شود. يک تهديد تکراري 
که سال هاست در آغاز فصل نقل و انتقالات چه 
تابستاني و چه زمستاني مطرح مي شود و با وجود 
برخي اقدامات محدودي که براي اجرايي شدن 
اين دستورالعمل صورت مي گيرد، اما در نهايت 
فدراسيون مقابل باشگاه هاي بدهکار کوتاه مي آيد 
و بدون اينکه طلب  مربيان و بازيکنان تسويه شود، 

قراردادها ثبت و کارت بازي نيز صادر مي شود.
گوي��ا اين ب��ار مس��ئولان فدراس��يون فوتبال 
مي خواهند رفتار سختگيرانه تري با باشگاه هاي 
بدهکار داشته باشند و با وجود به نيمه رسيدن 
زمان نق��ل و انتقالات گويي اين بار فدراس��يون 
فعلًا قصد کوتاه آمدن از اولتيماتومي را که داده، 
ندارد و صادر نکردن کارت ب��ازي مهدي ترابي 
خريد جديد قرمزها هم از جمله زهرچشم هايي 
است که فدراسيون مي خواهد از باشگاه هايي که 

طلب��کاران زيادي دارند، بگيرد. گفته مي ش��ود 
بدهي طلبکاران داخلي پرسپوليس به 30 ميليارد 
مي رسد، مبلغي که رقم آن را بايد به بدهي هاي 
خارجي تازه اي که اين باش��گاه باي��د به برانکو، 
کالدرون و ديگر خارجي هايي که شکايت کرده اند 
اضافه کرد تا قرمزها کار سختي براي تأمين منابع 

مورد نياز بدهي  هاي شان داشته باشند.
بس��ته ش��دن پنجره نقل و انتق��الات قرمزها با 
واکنش تند افش��ين پيرواني، سرپرست باشگاه 
پرسپوليس روبه رو ش��د. او مدعي شده که زور 
فدراس��يون در بين تيم ه��اي بده��کار تنها به 
پرسپوليس رسيده است: »5 هزار بازيکن، مربی، 
سرپرست و... همه از تيم های قبلی خود شکايت 
دارند، ولی چه ش��ده که آقايان به يک باره قانون 
را فقط در مورد پرسپوليس اجرا می کنند. الان 
اکث��ر بازيکن��ان و کادر فنی ما از باش��گاه قبلی 
خود طلب دارند، چرا به اين پرونده ها رسيدگی 
نمی کنند. فقط زورشان به پرسپوليس رسيده، 
من نمی دانم به چه کس��ي بگوييم. ما توانستيم 
پنجره بين الملل��ی را باز کنيم، ول��ی چرا اينجا 

زورمان نمی رسد؟!«
  استقلال هم محروم است

البته مس��ئولان فدراس��يون فوتبال مي گويند 
براي شان پرسپوليس و غيرپرسپوليس ندارد و 
به جز اين تيم، باش��گاه هاي ديگري هم هستند 
که حق جذب بازيکن را ندارند، مانند اس��تقلال 

و چند تيم ديگر که محروم هس��تند و وضعيتي 
مشابه پرسپوليس دارند. استقلالی ها حتی اگر 
بدهی 140 هزار دلاری به بودوروف را پرداخت 
کنند باز هم پنجره آنها باز نمي شود و اين باشگاه 
بايد با بازيکنان و مربيان سابقش از طريق کميته 

وضعيت تسويه حساب کند.
جمش��يد نورش��رق، رئي��س کميت��ه وضعيت 
فدراس��يون فوتبال شنبه شب به ش��بکه خبر 
تلويزيون گفته ب��ود: »پنجره نق��ل و انتقالاتی 
تراکتور و ماشين سازی هم بس��ته بود، اما برای 
پرداخت اين بدهی اقدام کردند و مستندات را در 
اختيار ما قرار دادند. اکنون پنجره نقل و انتقالاتی 
اس��تقلال نيز بس��ته اس��ت و بايد بدهی هايش 
را تعيي��ن تکلي��ف کند. اي��ن موض��وع تنها به 
پرسپوليس اختصاص ندارد. ما با باشگاه ها مدارا 
می کنيم و حتی اگر باشگاهی مستندات تعيين 
تکليف ديون خود را به شکل صدور چک در وجه 
طلبکاران به کميته وضعيت ارائه بدهد شرايط 
مالی باشگاه را درک می کنيم، اما اگر باشگاهی 
هيچ اقدامی نکند و فق��ط تقاضای مهلت کند تا 
اين فصل تمام شود و وارد فصل ديگر شويم، اين 

نوع رفتار زيبنده فوتبال ما نيست.«
فريبرز محم��ودزاده، مس��ئول کميت��ه نقل و 
انتقالات سازمان ليگ هم مي گويد اين کميته 
نقشي در باز ش��دن يا بسته ش��دن پنجره نقل 
و انتقالات باش��گاه ها ندارد: »اي��ن پرونده ها در 

کميته های قضاي��ی فدراس��يون و کميته های 
تعيين وضعيت و انضباطی موجود اس��ت. اين 
کميته ه��ا از طري��ق دبيرکل فدراس��يون به ما 
اطلاع می دهند ک��ه چه باش��گاه هايی محروم 
هستند که در اين زمينه نيز شش، هفت باشگاه 
ليگ برتری محروم بودند. شب قبل از برگزاری 
مسابقه تراکتور، کميته تعيين وضعيت از طريق 
دبيرکل به ما اطلاع داد که پنجره نقل و انتقالاتی 
تراکتور باز شده و می توانيم قرارداد بازيکنان اين 

تيم را ثبت کنيم.«
  نقش مديران باشگاه ها در افزايش بدهي ها

در شرايطي تا پايان مهلت نقل و انتقالات کمتر 
از دو هفته باقي مانده که به نظر مي رسد اين بار 
نيز بدون اينکه بدهي طلبکاران باشگاه به صورت 
کامل پرداخت شود، اجازه جذب بازيکن جديد 
به تيم هاي بدهکار داده شود. اين در حالي است 
که علاوه ب��ر اقدامات قاطع تر فدراس��يون براي 
جلوگي��ري از افزايش بدهي تيم ها، مس��ئولان 
باش��گاه ها نيز نقش مهم و اصلي را در کم شدن 
ليس��ت طلبکاران دارند. مديران باشگاه بايد در 
تنظيم قراردادها بدون توجه به انتظاراتي که در 
خارج از باشگاه نسبت به آنها وجود دارد با توجه 
به منابع مالي که در اختيار دارند، رقم قراردادها 
را تنظيم و بازيکن جديد جذب کنند تا ش��اهد 
اين نباشيم که هر س��اله ليست بدهي باشگاه ها 

سنگين تر شود.«
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 رأي مسي و بارسايي ها 
براي انتخاب رئيس جديد

صبح ديروز انتخابات رياست باشگاه بارسلونا برگزار شد. در جريان اين 
انتخابات بعد از رأی دادن اعضای باشگاه و بازيکنانی چون بوسکتس، 
ريکی پوچ، س��رخيو روبرتو و آلبا، لئو مس��ی نيز رأی خ��ود را داخل 
صندوق انداخت. 110 هزار و  ۲۹0عضو امکان حضور در اين انتخابات 
را داشتند که طبق گزارش رسانه های اسپانيايی ۸7 هزار و 47۹ نفر به 
صورت حضوری می توانستند رأی خود را داخل صندوق بيندازند. تا 
ساعت 11 صبح به وقت بارسلونا اين باشگاه از رأی دادن بيش از ۸ هزار 
و ۸67 عضو به صورت حضوری خبر داده بود. باشگاه هم اعلام کرد که 
۲5 هزار و 5۲۹ رأی به صورت پس��ت الکترونيکی داده ش��ده است. با 
توجه به حمايت هاي قبلي بازيکناني چون مسي از خوان لاپورتا به نظر 

مي رسد شانس او در اين انتخابات بالاتر از دو رقيب ديگر باشد.

حاشيه اي بر بسته شدن پنجره نقل و انتقالات تيم هاي بدهکار از طرف فدراسيون فوتبال

پرسپوليس و غيرپرسپوليس ندارد!

شیوا نوروزی

فريدون حسن

تصميمی که به زودی گرفته خواهد شد
 المپيک و پارالمپيک توکيو 

بدون تماشاگر خارجی!
حواش��ی و چالش های بازی های المپيک و پارالمپيک تمامی ندارد؛ در 
حالی که گمانه زنی ها در خصوص لغو دوباره اين بازی ها کمتر شده، اما 
بحث حضور يا عدم حضور تماشاگران در بازی های المپيک و پارالمپيک 

بازتاب های متفاوتی در رسانه های خارجی داشته است. 
    

تعويق کامل بازی های توکيو ديگر از دستور کار خارج شده و سران ژاپنی اين 
روزها با چالش های ديگری مواجه هستند. المپيک و پارالمپيک توکيو به جای 
آنکه تابستان ۲0۲0 برگزار شود به دليل شيوع کرونا با يک سال تأخير برگزار 
خواهد شد. به رغم اينکه پاندمی کوويد 1۹ همچنان به قوت خود باقی است 
و شروع واکسيناسيون نيز فعلاً تأثيری در اين مسئله نداشته، اما کمتر کسی 
ديگر در مورد لغو اين بازی ها صحبت می کند. با توجه به موضعی که مقامات 
ژاپنی و کميته بين المللی المپيک گرفته اند، به نظر می رسد بحث برگزاری 
قطعی شده و از اين به بعد موضوع ورود تماشاگران خارجی به ژاپن را بايد مورد 
بررسی دقيق قرار داد. از آنجا که ويروس کرونا در يک سال اخير جهش های 
زيادی داشته و قدرت سرايت و همه گيری آن بيشتر شده، مسئولان کشور 
ميزبان هنوز برای نحوه برگزاری مسابقات مختلف به نظر قطعی نرسيده اند. 

مردم ژاپن ماه هاس��ت که به اش��کال مختلف مخالفت خ��ود را با ورود 
تماشاگران خارجی به کشورشان و همچنين ميزبانی از بازی های المپيک 
و پارالمپيک نشان داده اند. آنها معتقدند ژاپن در شرايط پاندمی کرونا نبايد 
روی برگزاری بازی ها پافشاری کند و آمارها حاکی از آن است که اکثريت 
مردم اين کشور  مخالف برگزای بازی ها هستند. علاوه بر اين، آنها بر اين 
باورند که ورود تماشاگران خارجی اوضاع کرونا در ژاپن را بدتر خواهد کرد 
و گونه های جديد اين ويروس در کش��ور پخش خواهد شد. رسانه های 
ژاپنی در هفته های اخير بارها نظرسنجی های مختلفی در اين خصوص 
انجام داده اند و نتايج تمامی آنها نيز نشان از مخالفت حداکثری با حضور 

تماشاگران ساير کشورها به ژاپن دارد. 
    

مسئولان ژاپن اگرچه در برهه ای از زمان موفق به مهار کرونا و پايين آوردن 
آمار تلفات در اين کشور شدند، اما در ماه های اخير کرونا يک بار ديگر در اين 
کشور آسيايی اوج گرفته تا جايی که هفته هاست محدوديت های شديدي 
در ش��هرهای بزرگ ژاپن به اجرا درآمده است. با اينکه اغلب اين شهرها 
اين محدوديت ها را پشت سر گذاشته اند، اما بنا بر تصميمات جديد اتخاذ 
شده اهالی توکيو همچنان بايد دو هفته ديگر اين محدوديت ها را تحمل 
کنند و در صورت رسيدن به شرايط بهتر محدوديت ها اول فروردين ماه 
برداشته خواهد شد. در اين اوضاع صدور مجوز برای سفر خارجی ها به ژاپن 

تصميمی غيرمنطقی به نظر می رسد. 
با وجود اينکه سران IOC همواره بر برگزاری بازی ها با حضور تماشاگران 
تأکيد داش��ته اند و حتی توماس باخ اين قول را به ورزشکاران داده بود، اما 
بعيد است که ويروس کرونا به اين زودی ها دست از سر جهان بردارد. اولين 
موضوع، بررسی حضور تماش��اگران داخلی و خارجی در مسابقات توکيو 
خواهد بود و در مرحله بعد ميزان حضور آنها در ورزشگاه ها مشخص مي شود. 
باخ، رئيس کميته بين المللی المپيک در تازه ترين اظهارنظر خود بر برگزاری 
ايمن بازی ها تأکيد کرده است: »من فکر می کنم همه ما قبول داريم که روی 
بازی ها تمرکز خواهيم کرد. اين به معنای اصلی مسابقات است. اطمينان از 
رقابت امن، ايمن و منصفانه بر ديگر جنبه های بازی ها ارجحيت دارد.« طبق 
برنامه ريزی های انجام شده قبل از شيوع کرونا قرار بود يک ميليون توريست 
خارجی در جريان بازی های ۲0۲0 وارد ژاپن شوند، ولی تمام برنامه ها به هم 
ريخته و اصل ماجرا نيز زير سؤال رفته است. حال شرايط به گونه ای است 
که ميزبان نه تنها آمادگی ميزبانی از خارجی ها را ندارد، بلکه در مهار تشديد 
کرونای حاصل از حضور آنها نيز ناتوان است. از طرفی آسيب های اقتصادی 
تعويق المپيک و پارالمپيک بسيار زياد است و ممنوعيت ورود توريست ها، 
خسارت های مالی را به اوج مي رساند. با اين حال خبرهای جديد حاکی از 
آن است که مس��ئولان ژاپن و IOC قصد دارند تا پايان ماه آوريل تکليف 
حضور يا عدم حضور تماشاگران خارجی را مشخص کنند. سيکو هاشيموتو، 
رئيس کميته برگزاری المپيک توکيو با تأکيد ب��ر اين موضوع گفت: »ما 
می خواهيم براساس دانش علمی با دقت تصميم گيری کنيم. ضروری است 
که سازمان دهندگان هنگام تصميم گيری، ايمنی در جامعه را در اولويت قرار 
دهند.« اين در حالی است که هاشيموتو هفته گذشته برگزاری بازی ها با 

حضور تماشاگران، حتی به صورت محدود را ضروري عنوان کرده بود.

لواندوفسکی پيروز جنگ با هالند
مص��اف باي��رن – دورتمون��د موس��وم به 
»در کلاسيکر«  سال هاست که حساس ترين 
بازی بوندس ليگا محسوب می شود. با اينکه 
فاصله اين دو تي��م در اين فص��ل در حال 
بيشتر شدن اس��ت، اما اين موضوع چيزی 
از حساس��يت اين بازی ک��م نمی کند. در 
تازه ترين رويارويی باواريايی ها 4 بر ۲ زنبورها 
را شکست دادند تا هم جايگاه شان در صدر 
جدول مستحکم تر ش��ود و هم ثابت کنند 
ستاره آنها يعنی لواندوفسکی از ستاره دورتموند، يعنی هالند بهتر است. برای 
مهاجم نروژی زردپوشان 10 دقيقه اول بازی کافی بود تا دبل کند و توانايی اش 
در گلزنی را به رخ بايرن مونيخ بکشد. جدا از بحث گلزنی، درخشش هالند در 
ابتدای بازی ضعف های خط دفاع ميزبان در آليانس آره نا را عيان کرد. جالب تر 
اينکه در اين مدت هالند در هيچ ديداري موفق به گلزنی در 15 دقيقه اول 
بازی ها نشده بود، اما بازيکنان بايرن اين فرصت را به مهاجم دورتموند دادند، 
حتی زردپوشان نيز تاکنون سابقه نداشته که در مواجهه با بايرن در 10 دقيقه 
ابتدايی بازی به دو گل رسيده باشند. اما چه اتفاقی افتاد که ميزبان اينگونه 
مقابل مهمان کوتاه آمد، ولی بزرگی بايرن در پايان بازی به نمايش گذاشته 
شد. رابرت لواندوفسکی يک تنه تيمش را از شکست نجات داد و درس بزرگی 
به هالند داد. گل اول موتور گلزنی لواندوفسکی را گرم کرد و پنالتی به دست 
آمده در آخرين دقايق نيمه اول نيز بازی را به تساوی کشاند. مهاجم لهستانی 
آخرين بار مقابل هرتابرلين پنالتی اش را از دس��ت داده ب��ود، ولی در برابر 
دورتموند بدون اشتباه ظاهر شد. شايد هر مربی ديگر جای فليک بود پنالتی 
را به بازيکن ديگري می داد، ولی برای بايرن چه کسی بهتر از لواندوفسکی. 
اين س��ی ام گل او در اين فصل بود و بعد از لئون، گورتزکا گل سوم بايرن را 
زد. لواندوفسکی با زدن گل چهارم هت تريک کرد تا کار دورتموند يکسره 
شود. گلزن اول بايرن حالا 31 گله اس��ت و تا رسيدن به رکورد 40 گل زده 
گردمولر در يک فصل بوندس ليگا فاصله کمی دارد. ارلينگ هالند اما با 1۹گل 
زده خودش را رقيب اول و آخر لواندوفسکی می داند، منتها برای رسيدن به 

موفقيت های او هنوز راه درازی در پيش دارد. 

پاداش موفقيت و سهميه المپيک 5 ميليون تومان بود!

فخري: 60 تا 65 سهميه مي گيريم
سال ۹۸ با کس��ب 51 س��هميه المپيک به پايان رسيد و اين يعنی      خبر

1۲سهميه کمتر از کاروان اعزامی ايران به ريو. با وجود اين اميد 
زيادی به کسب سهميه در سه ماه باقيمانده تا المپيک توکيو داشتيم که با تعويق اين رقابت ها 
شانس ورزشکاران نيز برای کسب سهميه افزايش يافت، به طوری که حالا پيمان فخري، رئيس 
مرکز نظارت بر تيم های ملی صراحتاً می گويد که پيش بينی ما برای المپيک توکيو بين 60 تا 65 
سهميه است: »لغو و تعويق مسابقات کسب سهميه المپيک باعث شده ورزشکارانمان تمرکز 
خود را از دست بدهند، اما اميدواريم با شروع مجدد مسابقات کسب سهميه، آنها بتوانند بهترين 

عملکرد خود را به نمايش بگذارند و با توجه به اينکه کميته ملی المپيک برای برگزاری اردوها و اعزام 
تيم های ملی به مسابقات سنگ تمام گذاشته و حتی بودجه فدراسيون ها را نيز صددرصد افزايش داده، 

پيش بينی کسب 60 تا 65 سهميه را برای المپيک توکيو کرده ايم.«

بانوان پينگ پنگ باز ايران بعد از 
دنيا حيدري
    بازتاب

يک س��ال و س��ه م��اه دوری از 
مسابقات، امشب برای حضور در 
مسابقات گزينشی المپيک راهی قطر می شوند. به همين منظور 
سومين و آخرين اردوی آماده سازی ملی پوشان تنيس روی ميز با 
روزی دو نوبت تمرين از ۲7 بهمن ماه آغاز شد و با توجه به اينکه 
اصلی تري��ن حريف��ان اي��ران در مس��ابقات گزينش��ی آس��يا 
پينگ پنگ بازان قزاقستان و ازبکستان هستند، ندا شهسواری و 
شميا صفايی دو ملی پوش تنيس روی ميز بانوان ايران تمرينات 
خود را به صورت مشترک با بازيکنان ترکيه ای که به گفته سرمربی 
تيم سبک بازی آنها شباهت بسياری با ورزشکاران قزاقستان دارد 
دنبال کردند. اگرچه يک سال و سه ماه دوری از مسابقات بين المللی 
کار بانوان ملی پوش تنيس روی ميز ايران را برای کسب سهميه 
سخت کرده، اما حميده ايرانمنش، سرمربی تيم ملی تنيس روی 
ميز بانوان ايران با ابراز رضايت از شرايط دو بازيکن اين تيم برای 

حضور در ميادين کسب سهميه تأکيد دارد که هم ندا شهسواری 
نسبت به چهار سال قبل آماده تر  است و هم شيما صفايی وضعيت 
خوبی دارد: »دوری از ميادين بين المللی و تنها حضور در مسابقات 
ليگ داخلی ش��رايط را برای ملی پوش��ان بانوان در قطر سخت 
می کند، اما تغيير زمان مسابقات گزينشی می تواند شانس ما را 
برای کسب سهميه افزايش دهد، چراکه پيشتر قرار بود مسابقات 
گزينشی جهان بعد از مسابقات گزينشی آسيا برگزار شود، ولي حالا 
مسابقات جهانی می تواند برای آمادگی بهتر و بيشتر ملی پوشانمان 
برای رويارويی با حريفان آس��يايی بس��يار مثمرثمر باشد.« ندا 
شهس��واري، ملی پوش پينگ پنگ ايران در آس��تانه حضور در 
مسابقات گزينشی المپيک تأکيد مي کند که به لحاظ روحی و بدنی 
نسبت به چهار سال قبل شرايط بهتری دارد: »اينکه بازيکنان ترکيه 
به عنوان حريف خارجی کنارمان قرار گرفتند، خيلی کمک حالمان 
شد. اکنون نه فقط  از لحاظ بدنی و روحی روانی اوضاع خوبی دارم 

که اميد زيادی نيز به کسب سهميه دارم.«

 بانوان پينگ پنگ ايران
در مسير کسب سهميه  المپيک

شانس بالای شهسواری و صفايی در قطر

بی توجهی و حمايت نکردن مسئولان 
شميم رضوان

    چهره
و گله ه��ای ورزش��کاران از اين اوضاع 
نابسامان تمامی ندارد. محمد فتوحي، 
جديدترين کارد به استخوان رسيده ای است که درست روز اعزام به 
جام جهانی مجارس��تان بعد از يک سال، س��کوت خود را می شکند. 
ملی پوش سابر ايران که در مسابقات لهستان سهميه اش را قطعی 
کرده بود در حالی بعد از يک سال دوری از تمرينات برای 
بالا ب��ردن رنکينگ خود در آخرين مس��ابقات کس��ب 
سهميه المپيک راهی بوداپست ش��د که به شدت از 
مسئولان استان يزد و عدم حمايت  و توجه آنها شاکی 
و ناراضی بود: »يک سال سکوت کردم و هيچ تمرينی 
در شهر خودم نداشتم و هميشه در تهران تمرين 
مي کردم، چون عده ای در هيئت شمشيربازی يزد 
با من مشکل شخصی دارند و با ايجاد حاشيه کارم 
را س��خت کردند ک��ه در اين ميان مس��ئولان يا 
نظاره  گر بودند يا همراهی کردند! اين در حالي بود 
که تخريب ورزشکاری که در کوران مسابقات است 
خيانت به ورزش يزد است. حالا اما چاره ای نداشتم جز 
رسانه ای کردن مشکلاتم. من تنها ورزشکار يزدی هستم 
که موفق به کسب سهميه المپيک شده، اما پاداش اين 
همه سال افتخارآفرينی و يک سال تلاش و موفقيت در 
راه کسب سهميه تنها 5ميليون تومان بود که با آن تنها 

می توانم خرما بخرم و برای ورزش يزد فاتحه بخوانم.«

درک رائه 

ESPN 

وزارت ورزش و وظيفه اي به نام نظارت
نظارت درس��ت روي فعاليت هاي صورت گرفته از سوي مسئولان هر 
بخش و جمع بندي مناسب در اين خصوص بدون هيچ شکي مي تواند 
زمينه ساز پيشرفت، ارتقا و تعالي شود. در نقطه مقابل اگر نظارت صرفاً 
محدود به شعار دادن و برخي رفتارهاي سرسري شود به همان ميزان 

نيز مي تواند باعث ضربه خوردن و در نهايت نابودي شود.
وزارت ورزش به عنوان متولي اصلي ورزش کش��ور وظيفه اصلي اين 
نظ��ارت را برعه��ده دارد. نظارتي ب��راي جلوگي��ري از قانون گريزي، 
لابي گري، حيف ميل بيت المال و ريخت و پاش هاي مالي، اين وظيفه اي 
است که اگر به درستي و به موقع انجام شود، مي تواند ورزش کشور را 

احيا  کند و در مسير درست حرکت قرار دهد.
 اينکه معاون ورزش قهرماني وزارت ورزش در حاشيه مجمع انتخاب 
رياست فدراسيون اتومبيلراني با اش��اره به حاشيه ها و معضلات قبلي 
اين فدراسيون بيان کند که از اين به بعد به دقت فدراسيون را زير نظر 
مي گيريم و بر برنامه ها و عملکرد آن نظارت مي کنيم، هرچند خبري 
خوب و حرکتي رو به جلو محسوب مي شود، اما اين سؤال را هم در ذهن 
ايجاد مي کند که چرا تاکنون اين نظارت و دقت وجود نداشته و چنانچه 
نگاه وزارت به بقيه فدراسيون ها هم همين گونه باشد، آن وقت بايد به 

حال ورزش تأسف خورد که بدون هيچ نظارتي اداره مي شود.
وزارت ورزش موظف اس��ت روي عملکرد فدراس��يون ها نظارت کلي 
داشته باشد و در نهايت نسبت به عملکرد دوره اي آنها به يک جمع بندي 
برسد. اينکه فدراسيون در يک دوره مشخص موفق عمل کرده يا ناموفق 
بوده که اگر موفق بوده چه فاکتورهايي زمينه ساز اين موفقيت بوده و 
اگر ناموفق بوده، کدام کارها باعث شکست و ناموفقيت فدراسيون شده 
است. آنچه مشخص اس��ت و مي توان از س��خنان معاون وزير ورزش 
برداشت کرد اين است که متأسفانه اين نظارت تاکنون يا انجام نشده يا 
اگر نظارتي هم بوده صرفاً نمايشي و جهت پر کردن رزومه برنامه هاي 
آقايان صورت گرفته است. اتفاق بدي که مربوط به اين دوره وزارت يا 
دوره هاي  قبلي وزارت ورزش هم نيس��ت و مشکل هميشگي ورزش 

کشور بوده که حالا بيشتر از هر زمان ديگري خود نمايي مي کند.
مشکل ديگري که در اين خصوص خودنمايي مي کند عدم اجراي درست 
نظارت بر عملکرد فدراسيون ها و نهادهاي مربوط به ورزش از سوي خود 
نهاد هاي نظارتي است، به گونه اي که با وجود معضلات بسيار در ورزش، 
به خصوص برخي رشته هاي خاص حتي کوچک ترين حرکتي از سوي 
اين نهاد ها صورت نمي گيرد و چنانچه برخوردي هم ديده ش��ود صرفاً 
برخوردي مقطعي با سروصدايي زياد و زودگذر است و در ادامه نيز هيچ 
اتفاق خاصي رخ نمي دهد و به راحتي همه چيز فراموش مي شود و روز از 
نو و روزي از نو. چنين مي شود که امروز شاهد برخي اتفاقات تأسف بار در 

ورزش کشور هستيم که باعث تعجب خاص و عام شده است.
در مجموع حرف هاي مهدي علي نژاد را بايد به فال نيک گرفت. اينکه 
وزارت ورزش عزم خود را جزم کرده تا با نظارت درست بر فدراسيون ها 
کاري کند که معضلات و حاش��يه هاي ورزش کشور به حداقل ممکن 
برس��د. فقط اميدواريم اين حرف ها و اين نظارت ها مقطعي نباش��د و 
بتواند درد ورزش کش��ور را درمان کند. بدون هيچ شکي امر ورزش با 
نظارت و جمع بندي درست به سر منزل مقصود مي رسد و مي توان با 
يک برنامه ريزي درست و اجراي دقيق آن کاري کرد که ورزش کشور 

در مسير پيشرفت با سرعت بيشتري حرکت کند.

 شرايط خوب شناگران معلول 
در اولين اردوي تمريني 

اولين اردوی تمرينی شناگران معلول با حضور شش شناگر جوان و شاهين 
ايزديار با هدف شناسايی و آماده سازی شناگران جهت شرکت در بازی های 
پاراآسيايی جوانان در اس��تخر فدراس��يون جانبازان و معلولان برگزار شد. 
محمدحسين اقبالي، رئيس انجمن شنای معلولان با اشاره به شرايط برگزاري 
اين اردو گفت: »با وجود اينکه شناگران يک سال از اردوی تمرينی دور بودند، 
اما از نظر بدنی آماده و شرايط راضی کننده ای داشتند. در اين اردو قرار بود 1۲ 
شناگر به اردو دعوت شوند که به دليل تشديد شيوع ويروس کرونا در مناطق 
جنوبی مجبور شديم تعداد شناگران را کاهش دهيم و در اردوی بعدی آنها را 
دعوت کنيم.« اقبالی در ارزيابی از وضعيت شاهين ايزديار در اين اردو گفت: 
»ايزديار از نظر آمادگی بدنی و رکوردی در شرايط خوبی قرار دارد و عملکرد وی 
با وجود تعطيلی اردوها راضی کننده است. هدف گذاری اصلی ما بعد از بازی های 
پاراآسيايی جوانان، پاراآسيايی چين است که سعی داريم با حضور موفق در اين 

دو رويداد، شناگران خوبی را برای پارالمپيک آينده آماده کنيم.«

پايان نخستين دوره ليگ تندرستي
نخستين دوره ليگ تندرستی ايران با هدف رفع کم تحرکی در دوران کرونا 
و مشارکت بيش از 70هزار نفر به پايان رسيد. ليگ تندرستی ايران که برای 
نخستين بار و با مشارکت 3۲ هيئت استانی، نزديک به 500 شهرستان و 
بيش از هزار و 500 کميته استانی از سوی فدراسيون ورزش های همگانی 
و در طرح زمس��تان فعال برگزار شد با معرفی اس��تان ها، شهرستان ها و 
کميته  های برتر به پايان رسيد. در جدول رده بندی سازمان آمادگی جسمانی 
و روش های تمرينی رشته  های جيمستيک، تمرينات معلق و جامپينگ 
فيتنس اول تا سوم شدند و در جدول سازمان ورزش های رقابتی و تفريحی 
نيز رشته های پرثوآ، روپايی و طناب زنی به عنوان سه رشته برتر معرفی شدند. 
ليگ تندرستی ايران با هدف کاهش کم تحرکی به ويژه در دوران کرونا از اوايل 
بهمن تا نيمه اسفند برگزار شد و در پايان اين رويداد استان  های خراسان 

شمالی، سمنان و آذربايجان غربی به عناوين اول تا سوم دست يافتند.


